
Områdeudvalget for Administrationen 04-04-2022

To-good-to-go ordning i kantinen 

 Åben Sag 

Sagsgang 

OA 

Sagsfremstilling 

Punktet handler om forslag, om at oprette en TO-GO ordning for det mad som ikke spises i 

kantineordningen. Her tænkes der udelukkende på det mad som reelt ellers vil blive smidt ud – mad 

som har været inde på bordet. 

 

Der er kommet et forslag fra en gruppe medarbejder, som har talt om dén mad, der må blive 

kasseret hver dag i rådhusenes kantiner, fordi det har stået fremme og ikke må gemmes/bruges igen. 

 

Da forholdet er gældende på tværs af de administrative enheder/rådhuse med kantineordninger 

(Allingåbro, Voldby, Glesborg og Grenaa) er henvendelse rettet til områdeudvalget for 

administrationen. 

 

Det foreslås, at man laver en slags To-good-to-go ordning, hvor man kan skrive sig på en liste og så 

få en pose af ’dagens rester’ med hjem for en symbolsk pris og ud fra princippet først-til-mølle. 

Hvis der eks. er 5, der har skrevet sig på listen, men der kun er 3 poser en given dag, så er det de 

første 3, der kan købe en pose. Eller noget i den stil. 

 

Det bemærkes, at initiativet vil oven i købet passe rigtig fint i tråd med flere af punkterne i de 17 

Verdensmål, som Direktionen og hele den øvrige organisation jo arbejder med. 

 

Rester, der har stået fremme, må ikke gemmes til om fredagen – de skal smides ud. Og det er de 

rester der foreslås til To-good-to-go ordningen. Fade med mad, der ikke har været stillet frem (og 

dermed stået ubrudt på køl), gemmes til om fredagen. 

 

Kantinen har fremsendt disse 2 kommentarer til forslaget, som på nuværende tidspunkt kun er 

drøftet med kantinepersonalet på rådhuset i Grenaa: 
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1. Der er reelt rester hver dag. Det skyldes blandt andet store udsving i fremmødet i den 

forgangne tid (på grund af hjemsendelserne).  

2. De 2 ovennævnte forhold vil være gode argumenter ind i at etablere en ordning for salg af 

rester. Dog vil der selvfølgelig være noget administrativt og håndteringsmæssigt i ordningen 

– men det må kunne tænkes, så det er så nemt som muligt. 

Sammenhæng til andre politikker/strategier og fagområder 

Ingen væsentlig sammenhæng. 

Økonomiske konsekvenser 

Ingen økonomiske konsekvenser. 

Indstilling 

Formanden indstiller, at punktet drøftes. 

Beslutning i Områdeudvalg administrationen den 04-04-2022 

Udvalget drøftede punktet og er enige om, at det er en god ide set i forhold til at undgå madspild. 

Udvalget anbefaler ordningen og anbefaler også, at det administrativt og håndteringsmæssigt skal 

foregå så nemt så muligt. Udvalget er endvidere enige om at To-good-to-go ordningen skal gælde 

for alle – også dem, der ikke er tilmeldt kantineordningen. Forslaget videresendes til 

driftscentret/afdelingschef Kim T. Jensen 

 

Fraværende: 

Hanne Nielsen 

Jannie  Sjørup Simonsen 

 

Bilag: 
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